
Usnesení z jednání Národní rady Unie školských
asociací ČR CZESHA dne 13. května 2025
Národní rada vzala na vědomí zprávu předsedy Ing. Jiřího Zajíčka o činnosti za uplynulé období. Zároveň schválila zprávu
Dozorčí rady. Oba body byly schváleny jednomyslně všemi 15 přítomnými členy.

Rada přijala do svých řad nového člena – Asociaci vzdělávacích zařízení pro rozvoj venkovského prostoru. Tento návrh byl
rovněž přijat bez výhrad.

V oblasti financování rada preferuje, aby dofinancování nepedagogických pracovníků v roce 2025 proběhlo přímým
převodem ze státního rozpočtu na školy, nikoliv přes rozpočty krajských úřadů. Uvedla také, že nemá nové relevantní
informace, které by odůvodnily změnu stanoviska k převodu financování těchto pracovníků na zřizovatele, a trvá na
usnesení ze dne 13. 11. 2024.

Rada trvá na okamžitém obnovení jednání o otázce zdravotní způsobilosti žáků ke studiu na středních školách. Doporučuje
přitom aktualizaci Nařízení vlády č. 211, které tuto oblast upravuje.

V oblasti kurikula základních škol doporučuje otevřít diskusi o sjednocení rámcových vzdělávacích programů pro základní
vzdělávání (RVP ZV). Společný základ by měl být závazný pro všechny základní školy a měl by obsahovat konkrétní rozpis
učiva.

Rada dále vyjádřila nesouhlas s navrhovanou formulací v novele školského zákona, která by dala České školní inspekci (ČŠI)
neomezenou pravomoc k odvolání ředitele bez účasti zřizovatele. Požaduje zachování současného stavu, kdy o vyhlášení
konkurzu rozhoduje zřizovatel školy.

Na závěr rada konstatovala, že zřízení registru pedagogických pracovníků považuje za zbytečné a upozornila, že by takový
registr znamenal další administrativní zátěž pro školy.

Všechna usnesení byla jednomyslně schválena – 15 hlasů pro, žádný proti, nikdo se nezdržel.


